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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
12.12. – 18.12.2011
Sněmovna v pátek 16. prosince 2011 ve třetím, závěrečném čtení schválila nový zákon o obchodních
korporacích. Norma, která má zjednodušit podnikání, ale také upravit postavení věřitelů, obsahuje
veškerá pravidla týkající se vzniku, správy a zániku firem a družstev.

 

Vláda

14. prosince 2011

Vláda dala zelenou předloze, která má podpořit pěstouny
Zařízení, která poskytují okamžitou pomoc dětem v nouzi, dostanou o 12 procent méně peněz než
dosud, počítá s tím novela zákona o sociálně právní ochraně dětí, kterou ve středu schválil Nečasův
kabinet. Mediafaxu to uvedl zdroj s tím, že dětem v nouzi by se měli více věnovat pěstouni.

Vláda posvětila zvýšení důchodů lidem, kteří kvůli úrazu přišli o práci
Nečasův kabinet na svém středečním zasedání schválil předlohu ministerstva práce a sociálních věcí
navrhující zvýšení penzí o 1,6 procenta měsíčně lidem, kteří kvůli pracovnímu úrazu nebo nemoci z
povolání přišli o zaměstnání. Agentuře Mediafax to sdělil zdroj obeznámený s jednáním.

V sociálně vyloučených lokalitách bude od příštího roku působit 50 asistentů prevence
kriminality
Kvůli snížení počtu spáchaných trestných činů bude od ledna roku 2012 ve vytipovaných sociálně
vyloučených lokalitách Česka působit 50 asistentů prevence kriminality. Uvádí to strategie prevence
kriminality na roky 2012 až 2015, kterou ve středu schválila vláda, potvrdil zdroj obeznámený s
jednáním.

Vláda o půjčce MMF nerozhodla, počká si na analýzy
Vláda Petra Nečase (ODS) na svém středečním jednání po dvouhodinové debatě nedospěla k
finálnímu rozhodnutí, zda Česko poskytne částku 89 miliard korun Mezinárodnímu měnovému fondu.
Premiér uvedl, že počká na analýzy, nechce se podle svých slov dostávat do umělého tlaku.

Ministři se seznámili s možnostmi financování vodních staveb
Návrhy na směry placení vodních staveb projednal ve středu kabinet premiéra Petra Nečase (ODS),
potvrdil agentuře Mediafaxu zdroj z vlády. Pro podporu udržitelného hospodaření s vodou připravilo
ministerstvo zemědělství návrh, kterým si stanoví termíny legislativních změn nezbytných do roku
2015.

Nečasův kabinet projednal návrh na nominaci tuctu nových soudců
Jmenování 12 kandidátů do funkcí soudců ve středu posoudila vláda Petra Nečase (ODS), sdělil
Mediafaxu zdroj. Jménům musí dát zelenou také prezident Václav Klaus, tři noví soudci podle návrhu



ministra spravedlnosti Jiřího Pospíšila (ODS) zamíří do Prahy, další trojice do Českých Budějovic.

Staronovým soudcem Soudního dvora Evropské unie se stane Jiří Malenovský
Jiří Malenovský bude pokračovat ve své kariéře soudce Soudního dvora Evropské unie za Českou
republiku. Návrh na jeho další nominaci podle zdroje Mediafaxu schválila vláda Petra Nečase (ODS)
na svém středečním zasedání.

15. prosince 2011

Peake: Legislativní rada vlády projednala původní návrh církevních restitucí
Legislativní rada vlády (LRV) na svém čtvrtečním zasedání projednala původní návrh církevních
restitucí. Požadavek z minulého týdne na inventarizaci konkrétního majetku by podle slov
vicepremiérky a předsedkyně LRV Karolíny Peake (VV) vyrovnání jen komplikoval, Mediafaxu to
řekla krátce po jednání.

Poslanecká sněmovna

13. prosince 2011

Česká národní banka zřejmě přestane dohlížet na podlimitní emise dluhopisů
Vydávání dluhopisů v Česku se výrazně zjednoduší, nově by je mohli emitovat i fyzické osoby a navíc
bez schvalování od České národní banky (ČNB). Počítá s tím návrh ministerstva financí, který v úterý
projednala sněmovna v prvním čtení.

Poslanci dali zelenou zprůhlednění systému poskytování dotací a výpomoci ze státního
rozpočtu
Přístup k penězům ze státního rozpočtu by mohl být v budoucnu těžší. Návrh protikorupční novely
rozpočtových pravidel, který přesně definuje náležitosti pro žádosti o finance ze státní kasy a ukládá
povinnost zveřejňovat je na internetu, v úterý poslanci propustili do druhého čtení.

Poslanci ustavili nové výbory i komisi pro kontrolu GIBS
Výbor pro obranu a výbor pro bezpečnost ustavili v úterý poslanci z dřívějšího sněmovního výboru
pro obranu a bezpečnost. Během bloku volebních bodů dále učinili změny v organizačním výboru a
ustavili stálou komisi pro kontrolu Generální inspekce bezpečnostních sborů (GIBS).

Zkoušky pro řidiče autobusů a nákladních aut se zřejmě zpřísní
Písemným testem a řešením případové studie budou zřejmě prokazovat svoji odbornou způsobilost
řidiči autobusů a nákladních aut nad 3,5 tuny. Novelu zákona o silniční dopravě, která změnu zavádí,
projednala v úterý Poslanecká sněmovna v prvním čtení.

Poslanci souhlasí s tím, aby tajné služby získaly přístup k údajům z bankovních účtů
Bankovní tajemství nejspíš přestane platit pro zpravodajské služby v Česku, jeho prolomení v rámci
novely zákona o bankách v úterý propustili poslanci do druhého čtení. Agenti se tak mají dostat k
informacím o tom, kolik peněz má klient na účtech i jaké na nich probíhají transakce.

Poslanci chtějí omezit reklamy podél silnic
Billboardy a další reklamy, které se nacházejí v blízkosti českých silnic a dálnic a mohou tak ohrozit
životy cestujících, by měly být v budoucnu značně omezené. Počítá s tím novela zákona o pozemních
komunikacích, kterou poslanci v úterý propustili do druhého čtení.

Děti vysídlenců z Podkarpatské Rusi možná dostanou 200 milionů korun
Křivdy českým občanům, kteří museli svůj majetek v Podkarpatské Rusi v roce 1945 zanechat



tehdejšímu Sovětskému svazu, by měl zmírnit senátorský návrh, který sněmovna projednala v úterý v
prvním čtení. Státní rozpočet by přišel o 200 až 210 milionů korun.

Sněmovna pustila návrh na změny v Komoře daňových poradců do druhého čtení
Poslanecká sněmovna v úterý propustila senátní novelu zákona o daňovém poradenství, která
reaguje na aktuální dění v Komoře daňových poradců, do druhého čtení. Cílem normy je podle
předkladatelů upravit dosavadní zastaralou a nefunkční úpravu pravidel pro fungování této
organizace.

Krajský soud v Liberci nebude, poslanci návrh zamítli v prvním čtení
Návrh, který počítal se zřízením Krajského soudu v Liberci, poslanci v úterý odmítli už v prvním
čtení. S normou, kterou navrhli zastupitelé z Libereckého kraje, vyjádřila nesouhlas už dříve vláda,
stejné stanovisko zaujala nyní také dolní komora.

14. prosince 2011

Sněmovna schválila návrh na přímou volbu prezidenta
Nástupce Václava Klause na Pražském hradě by mohla veřejnost v roce 2013 volit už přímo,
Poslanecká sněmovna totiž ve středu 159 hlasy schválila vládní návrh ústavního zákona, který
přímou volbu prezidenta zavádí. Proti normě se postavili pouze tři poslanci.

Předsedou sněmovního výboru pro obranu bude Jan Vidím
Část rozštěpeného poslaneckého výboru pro obranu a bezpečnost povede poslanec Jan Vidím (ODS).
Do svého čela ho ve středu navrhnul výbor pro obranu, schválit ho ještě bude muset plénum
Poslanecké sněmovny.

Novým předsedou mandátového výboru sněmovny bude šéf ČSSD Sobotka
Novým předsedou mandátového a imunitního výboru Poslanecké sněmovny bude předseda sociálních
demokratů Bohuslav Sobotka, sdělil Mediafaxu dosavadní šéf výboru Jeroným Tejc (ČSSD).
Rozhodnutí mandátového výboru ještě musí potvrdit plénum dolní komory parlamentu.

Sněmovní výbor pro bezpečnost zvolil do svého čela šéfa VV Johna
Předseda strany Věci veřejné Radek John se zřejmě stane šéfem sněmovního výboru pro bezpečnost.
Do čela ho ve středu navrhla veřejným hlasováním většina členů výboru, ve funkci ho však musí
potvrdit Poslanecká sněmovna.

Poslanci schválili rozpočet na rok 2012 se schodkem 105 miliard korun
Státní rozpočet na rok 2012 schválili ve středu poslanci ve třetím čtení, počítá s deficitem 105
miliard korun. Stát může utratit 1,190 bilionu korun, prošel pozměňovací návrh ministra financí
Miroslava Kalouska (TOP 09), který zvýšil rozpočet ministerstva školství na sport o 800 milionů
korun.

15. prosince 2011

Sněmovna potvrdila nové předsedy výborů, jsou jimi John, Benda, Vidím a Sobotka
Plénum Poslanecké sněmovny ve čtvrtek potvrdilo ve funkcích nové předsedy některých výborů.
Šéfem ústavně-právního výboru se tak stal Marek Benda (ODS), mandátový a imunitní výbor povede
Bohuslav Sobotka (ČSSD), výbor pro obranu Jan Vidím (ODS) a výbor pro bezpečnost Radek John
(VV).

Sněmovna zvolila poslance Bublana předsedou komise pro kontrolu činnosti GIBS
Poslance za ČSSD Františka Bublana sněmovna ve čtvrtek zvolila předsedou Stálé komise pro
kontrolu činnosti Generální inspekce bezpečnostních sborů. Agentuře Mediafaxu to prozradil



poslanec za ODS Jan Vidím.

16. prosince 2011

Lidské tkáně nebudou muset přepravovat pouze zdravotnická zařízení, rozhodla sněmovna
Poslanecká sněmovna v pátek schválila změkčení zákona o lidských tkáních a buňkách. Podle nové
úpravy bude možné, aby přepravu tkání zajišťovali i další přepravci, nejen pouze zdravotnická
zařízení.

Koalice ve sněmovně prosadila sloučení čtrnácti zdravotních ústavů do dvou
Koaliční poslanci v pátek v závěrečném čtení schválili transformaci zdravotních ústavů a krajských
hygienických stanic. Po dokončení restrukturalizace budou existovat pouze dva centrální zdravotní
ústavy, a to v Praze a Ostravě, připomněl ministr zdravotnictví Leoš Heger (TOP 09).

Poslanci souhlasí, aby k provedení exekuce nebylo třeba soudního rozhodnutí
Poslanci v pátek propustili do druhého čtení novelu občanského soudního řádu, která mimo jiné
počítá s tím, že k provedení exekuce už exekutor nebude muset čekat na pověření soudu. Vládní
návrh má podle předkladatelů zejména ulehčit přetíženým soudům.

Poslanci schválili novelu, která počítá s vytvořením jednotné evidence poskytovatelů služeb
Poslanecká sněmovna v pátek schválila novelu zákona o uznávání odborné kvalifikace, která počítá s
vytvořením jednotné evidence poskytovatelů služeb. Ta bude z části veřejně dostupná a podle
ministerstva školství povede k větší právní jistotě poskytovatelů i příjemců služeb.

Poslanci souhlasí se změnami u rekvalifikací, věková hranice pro kurzy se sníží na 16 let
Poslanci v pátek schválili novelu zákona o ověřování a uznávání výsledků dalšího vzdělávání, která
počítá s posunutím věkové hranice pro rekvalifikační kurzy z 18 na 16 let. Návrh, který dále zavádí
například možnost pro podnikatele získat své autorizované zástupce, tak putuje do Senátu.

Pozemky v Česku budou moci kupovat i podnikatelé ze zemí mimo EU
Půdu v České republice budou moci zřejmě kupovat zájemci ze států Evropské unie, ale také ze zemí,
se kterými má Česko uzavřenou dohodu o hospodářském prostoru. Příslušnou novelu zákona v pátek
ve třetím čtení schválila Poslanecká sněmovna.

Podmínky pro subjekty nakládající s látkami poškozujícími ozonovou vrstvu se zpřísní
Návrh zákona o látkách, které poškozují ozonovou vrstvu, dostal v pátek ve sněmovně zelenou a
putuje tak do Senátu. Předloha upravuje povinnosti subjektů, které s takovými látkami nakládají, a
stanovuje sankce za překročení předpisů.

Návrh, který měl zdražit poplatky za svoz odpadu, se vrací do druhého čtení
Návrh zákona o místních poplatcích v pátek poslanci vrátili do druhého čtení. Novela, která počítá s
tím, že by lidé místo současných 250 korun platili obcím za svoz odpadu až 750 korun za rok, je totiž
v rozporu s částí zákona o jednotném inkasním místu, vysvětlil předkladatel Jan Husák (TOP 09).

Sněmovna upřesnila kompetence hejtmanů při krizových stavech
Sněmovna v pátek v závěrečném čtení odsouhlasila návrh zákona o hospodářských opatřeních pro
krizové stavy. Norma počítá s tím, že hejtmani v oblastech, kde byl vyhlášený krizový stav, nebudou
muset rozhodovat mezi stavem nebezpečí, nouze nebo válečným a budou moci hospodářská opatření
řídit sami.

Lhůta na popření otcovství se prodlouží na tři roky
Lhůta na popření otcovství se výrazně prodlouží, počítá s tím novela zákona o rodině, kterou v pátek



schválila sněmovna. Podle navrhované změny by otec mohl biologické otcovství zpochybnit až do tří
let věku dítěte místo současných šesti měsíců.

Sněmovna dala zelenou úpravě pozemkových restitucí
Nespravedlnost při aplikaci takzvané restituční tečky u pozemků, které lidé získali od osob blízkých,
má odstranit novela poslanců Michala Doktora (ODS), Pavola Lukši (TOP 09) a Karolíny Peake (VV).
Poslanecká sněmovna s návrhem v pátek vyslovila souhlas ve třetím čtení.

Poslanci zamítli návrh na vypsání referenda kvůli církevním restitucím
Poslanecká sněmovna v pátek zamítla v prvním čtení návrh poslanců za KSČM na vypsání referenda
o majetkovém vyrovnání státu s církvemi. Podle předkladatelů měli mít lidé možnost vyjádřit se k
plánovanému navrácení majetku hlasováním, s čímž ale koaliční poslanci nesouhlasili.

Sněmovna schválila vypuštění ustanovení o střetu zájmů ze zákona o obcích
Návrh sociálnědemokratických poslanců na zrušení ustanovení o střetu zájmů ze zákona o obcích v
pátek schválila v závěrečném čtení Poslanecká sněmovna. Poslanci chtějí sjednotit stávající
legislativu a odstranit diskriminační prvky.

Sněmovna projednala návrh na zatraktivnění investičních pobídek
Desetileté slevy na dani místo pětiletých, podpora technologických center a regionů s vysokou
nezaměstnaností, takové změny obsahuje novela zákona o investičních pobídkách. Návrh
ministerstva průmyslu a obchodu (MPO) v pátek projednala sněmovna v prvním čtení.

Sněmovna schválila zákon o obchodních korporacích, má usnadnit podnikání
Sněmovna v pátek ve třetím, závěrečném čtení schválila nový zákon o obchodních korporacích.
Norma, která má zjednodušit podnikání, ale také upravit postavení věřitelů, obsahuje veškerá
pravidla týkající se vzniku, správy a zániku firem a družstev.

Senát

14. prosince 2011

Senát podpořil zachování domu na Václavském náměstí
Senátoři ve středu hlasováním podpořili organizátory petice, kteří protestují proti zbourání domu na
pražském Václavském náměstí. Petici, kterou měla na programu horní komora, podepsalo více než
18 tisíc lidí.

Senát schválil změny v novele o veřejných zakázkách a poslal ji zpět do sněmovny
Senát ve středu schválil pozměňovací návrhy k vládní novele, která má zprůhlednit veřejné zakázky,
a vrátil ji k projednání do Poslanecké sněmovny. Změny prosazené ČSSD, která má v horní komoře
většinu, zakazují firmám s neprůhlednou vlastnickou strukturou, aby se o veřejné zakázky ucházely.

Vyslání českých vojenských lékařů na Slovensko bylo protiústavní, prosadila ČSSD v Senátu
Opoziční ČSSD ve středu v Senátu prosadila schválení usnesení, které označuje nedávné vyslání
vojenských lékařů na Slovensko za protiústavní. Sociální demokraté vyčítají koaličnímu kabinetu
Petra Nečase (ODS), že nenechal o misi hlasovat obě parlamentní komory a rozhodnul sám.

Prezident

13. prosince 2011



Prezident Klaus přijal demisi šéfa rezortu kultury Jiřího Bessera
Prezident Václav Klaus v úterý odpoledne na Pražském hradě přijal z rukou předsedy vlády Petra
Nečase (ODS) demisi ministra kultury Jiřího Bessera (za TOP 09). Je to již sedmá demise, kterou
premiér prezidentovi odevzdal za rok a pět měsíců vládnutí jeho kabinetu.

14. prosince 2011

Prezident Klaus požádal Senát o souhlas se jmenováním nového soudce Ústavního soudu
Prezident Václav Klaus ve středu požádal horní parlamentní komoru o souhlas se jmenováním
nového soudce Ústavního soudu, kterým by se měl stát Jan Sváček. Ten by měl ve funkci nahradit
Elišku Wagnerovou, které končí funkční období, sdělil zástupce mluvčího Hradu Petr Macinka.

Znalcům a tlumočníkům budou hrozit pokuty, příslušný zákon podepsal prezident
Za špatnou práci budou znalcům a tlumočníkům hrozit pokuty, nebo dokonce vyškrtnutí ze seznamu.
Novelu zákona, která má podle ministerstva spravedlnosti zvýšit úroveň posudků, ve středu podepsal
prezident Václav Klaus, informoval agenturu Mediafax za Hrad Petr Macinka.

Prezident Klaus souhlasí s odkladem účinnosti služebního zákona
Prezident Václav Klaus ve středu svým podpisem posvětil odklad účinnosti tzv. služebního zákona o
tři roky. Agentuře Mediafax to sdělil zástupce tiskového odboru Hradu Petr Macinka.

Pozn.

Ústavní soud se bude zabývat návrhem ČSSD na zrušení některých ustanovení zdravotnické
reformy
16. prosince 2011 - Celkem 51 poslanců z ČSSD v čele s předsedou strany Bohuslavem Sobotkou
napadlo u Ústavního soudu některá ustanovení zdravotnické reformy. Agentura Mediafax to v pátek
zjistila od mluvčí ÚS Jany Pelcové.

Zdroj: Mediafax.cz
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